
SRECANJA
Srečanje borcev in aktivistov

Rdeči obroč
okrog
Ljubljane
TRETJIC SO SE SESTALI BORCI
IN AKTIVISTI ŠMARNOGORSKO-
RAŠIŠKEGA OBMOCJA

Gostilna Mihevc v Pirničah je bila v če-
trtek, 10. februarja polna, pa čeprav je ta
dan uradno zaprta. Na tovariškem sreča-
nju so se sestali predvojni revolucionarji
ter prvoborci in aktivisti šmarnogorsko-
rašiškega območja. Med udeleženci sreča
nja so bili tudi prvoborci znane Rašiške
čete: Cveto Novak, Tine Zaletel, Martin
Kos, Pavla Straka, Peter Lešnjak, Domin
Bizjak, Franc Sever in Mara Kosec, sicei
pa se je srečanja udeležilo okrog 45 bor-
cev in aktivistov.

• To je bilo tretje srečanje borcev in
aktivistov tega območja, zadnje so imeli
leta 1968. Prav zato so se spominiTar hit-
ro povrnili nazaj, v obdobje pred drugo
svetovno vojno, ko so kot revolucionarji
utrjevali partijsko organizacijo pa do za-
četkov oboroženega odpora okupatorjem.
V svojem govoru je Cveto Novak pouda-
ril, da je že pred vojno okrog Ljubljane
nastajal rdeči obroč, ki so ga oklepale
partijske organizacije v Šentvidu, Gamelj-
nah, Tacnu, Pirničah, Medvodah, pa Vrh-
niki, Zadobravi, Dobrunjah, Zalogu, Ježici,
Crnučah...

• »Partija je po letu 1938 stopila v novo
obdobje, ustvarjala si je legalne temelje
svojega delovanja v raznih društvih in or-
ganizacijah — tako od esperantskega
društva pa do raznih pevskih in gasilskih
društev. Komunisti so organizirali števil-
ne akcije, da so pridobivali v svoje vrste
nove ljudi, da povečajo vrste za boj proti
takratnemu režimu in fašistični nevarno-
sti, ki je grozila.

• Za tako delo, za tako aktivnost, je
bilo potrebno dosti poguma. Toda našli
so se entuziasti, ki so vse sile posvetili re-
volucionarnemu boju, ki so bili priprav-
ljeni prenašati vse tegobe takratnega re-
žima in časa nasploh, ki so bili priprav-
ljeni dati tudi svoja življenja za ideje, za
katere so se bojevali. Brez tega upornega,
drobnega vsakodnevnega aktivističnega
dela partije že pred vojno nam v letu 1941
prav gotovo ne bi uspelo tako organizira-
no nastopiti proti sovražniku,« je med
drugim dejal Cveto Novak.

FILM O RAŠIŠKI ČETI
Meel še živečimi borci slavne Rašiške

čete že dolgo tli želja. da bi posneli kra-
tek dokumentarni film o ustanovitvi te
čete ter njenem delovanju v prvem letu
vojne. Skušali bodo posneti nekaj pri-
povedi še živečih borcev, film pa opre-
miti tudi z dokumentarnitn gradivom,
ki ga hranijo muzeji ali borci sami.

Prav gotovo bi bil tak film izredno
primeren za prikazovanje v šolah, še po-
sebej pri urah zgodovine.

• O tem, da je bilo aktivistično delo
res uspešno in kako organiziran je bil boj
proti zavojevalcem naše domovine že v
prvih dneh okupacije prav gotovo, priča-
jo tudi dejstva, da je prav v šmartnem
počila prva partizanska puška na Sloven-
skem, da je bila prva požgana slovenska
vas Rašica, da je bila ena najuspešnejših
enot v prvih dneh odpora Rašiška četa . . .

Zbrane je pozdravil Cveto Novak

• Ob dobri kapljici so se potem borci
spominjali številnih drobnih dogodkov iz
svojega revolucionarnega dela, spominja-
li so se dogodkov, ki so čisto majčken
kamenček v čudovitem mozaiku vseh
borb in zmag, ki so nam prinesle svobo-
do, pa čeprav so bili to dogodki, ki so
bili še kako nevarni, ki bi se za udele-
žence lahko končali tragično. In takih
drobnih, a nevarnih dogodkov je bilo ve-
liko!

• Za prijetnejše počutje na srečanju so
poskrbeli domači fantje, pomagali pa so
jim tudi nekateri člani ansambla bratov
Avsenik: Slavko Avsenik, Franc Košir,
Leon Ponikvar in Miki Soss — ki so se te-
ga srečanja tudi udeležili. Prav ansambel
Avsenik je to srečanje tudi omogočil, saj
je pred časom v Domžalah pripravil kon-
cert, katerega čisti izkupiček so namenili
za to srečanje, za KO ZB šmartno—Tacen
in LD Šmarna gora. Prav gotovo ni treba
posebej pripovedovati, da so se vsi ude-
ženci ob izvrstni glasbi ter šaljivih dovti-
pih Franca Koširja res dobro zabavali. Za-
to je le upati, da do naslednjega takšne-
ga srečanja ne bo minilo spet devet let!

AKTIVI PIONIRJEV
IN MLADINCEV V DRAVLJAH

Razen individualnih hišic rastejo na ob-
močju KS Dravlje izredno hitro novi stano-
vanjski bloki in stolpnice. V zvezi s tem se
prav tako izredno hitro povečuje dotok novih
prebivalcev, ki pogoslo ostajajo glede družbe-
ne in politične aktivnosti na območju svoje
nove krajevne skupnosti ob strani.

Občutne spremembe v tem pogleclu se do-
gajajo v Dravljah prav po občnem zboru DPM
ter konferenci ZSM. Skoraj v vseh blokih že
imajo aktive pionirjev in mladincev. ki si sa-
mi urejajo svoje živijenje v prostem času ter
skrbe za samoorganiziranost. Prek svojih de-
legatov pa so povezani z izvršilnimi odbori
krajevnih družbenopolitičnih organizacij in
društev.

V zvezi s tem pripravljajo tudi zelo obšir-
ne aktivnosti na vseh poclročjih. ki zanimajo
te najmlajše prebivalce Dravelj. V Dravljahže
obstaja cela vrsta raznih krožkov (iizkultura,
planinci. recitatorski, lutkarski itd.). zdaj se
pripravlja začetek delovanja filmskega in foto-
krožka.


